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Opravenou sochu sv. Jana 
Nepomuckého požehnal arcibiskup 
Dominik Duka

V podvečer 15. listopadu se uskutečnila slavnost 
požehnání opravené sochy sv. Jana Nepomuc-
kého na Křižovnickém náměstí. Sochu požehnal 
pan arcibiskup Dominik Duka, slavnosti se též 
účastnili oba místní faráři Robert Hanačík a Karel 
Biško, při slavnosti zazpíval sbor Ludus Musicus 
pod vedením Františka Běhounka a vokální sku-
pina Brécy pod vedením Lukáše Prchala.

Socha sv. Jana Nepomuckého je pro Dobři-
chovice zvlášť důležitá. Dobřichovice mají nyní 
celkem 21 soch ale jen 3 z  nich jsou historické. 
Jsou to sochy Immaculaty na konci ul. 5. května, 
socha Ukřižování na křižovatce Karlické a Pražské 
a  socha sv. Jana Nepomuckého před zámkem. 
Právě místo kolem sochy sv. Jana bylo vždy urči-
tým středobodem a místem setkávání a moji vrs-
tevníci si jistě pamatují, že po škole jsme mívali 
sraz U Jána či U Svaťáku jak se soše lidově říkalo.

Socha byla postavena roku 1729 na paměť 
svatořečení Jana Nepomuckého a  postavit ji 
nechal místní farář a  člen řádu Křižovníků Jiří 
Schicht. Proto také na podstavci sochy vidíme 
znak řádu.

Socha byla v  období komunismu téměř zni-
čena, po revoluci byla provedena její zásadní 
oprava. A  protože na ní již opět zapracoval zub 
času rozhodlo se město Dobřichovice pro novou 
celkovou opravu.

Této opravy se ujali vesměs místní lidé. Po 
stránce stavební pan Michal Velebil, opravu 
vlastní sochy provedl akad. sochař Petr Vitvar 
a opravu maleb provedl akad. malíř Jakub Kándl. 
Všem srdečně děkuji.

Sochy ve veřejném prostoru a zejména sochy 
světců se vytvářely či vytvářejí aby nám připo-
mněly určitý odkaz či ctnost zobrazeného světce. 
Kardinál František Tomášek při svém vyhlášení 
Desetiletí duchovní obnovy věnoval šestý rok 
právě tomuto světci s tématem Pravda a Sprave-
dlnost.

Odkaz sv. Jana Nepomuského by se dal 
dnešními slovy vyjádřit asi větou „Dělat dobře 
a správně svoji práci, držet se pravdy a spravedl-
nosti“. A to je odkaz, který může být inspirativní 
pro každého z nás.

Nové velké stanoviště separovaného 
odpadu

U sběrného dvora naproti čistírně odpadních 
vod bylo otevřeno nové velké stanoviště sepa-
rovaného odpadu. To by mělo ulevit zejména 
stanovišti v  centru města, kam řada lidí sepa-
rovaný odpad odvážela. Chtěl bych požádat 

obyvatele aby tento odpad (sklo, plasty apod.), 
pokud budou jiná stanoviště již plná, vozili 
právě na nové stanoviště u  ČOV. Zastupitelé 
města také odsouhlasili v prioritách města pro 
rok 2012 prostředky na postupné zkulturňo-
vání ostatních stanovišť. Věřím, že se postupně 
podaří problém s  nepořádkem v  těchto stano-
vištích odstranit.

Michael Pánek

Změny ve vydávání nových 
občanských průkazů

Docela nepříjemná změna nastává ve způsobu 
podávání žádostí a  vydávání nových občan-
ských průkazů. Ze správního odboru MěÚ Černo-
šice v Podskalské ulici jsme obdrželi přípis, že od 

1. ledna 2012 se začnou vydávat kromě obdoby 
stávajících občanek i elektronické občanské prů-
kazy, tzv. s kontaktním čipem (e-OP).

Nejprve dobrá zpráva–všechny stávající platné 
OP zůstávají v platnosti. Změna se týká pouze těch 
občanů, kterým platnost jejich OP končí, nebo 
pochopitelně těch, kteří o svůj OP přišli (ztrátou, zni-
čením apod., nebo změnili svoji adresu -viz dále).

Změnou je i  to, že k  podání žádosti nebude 
nutno předložit fotografii, na pracovišti v  Pod-
skalské si vás digitálně vyfotografují.

Nyní ta špatná zpráva – již od 1. prosince 
nebude možno podat žádost o  nový OP na 
našem městském úřadu. Všichni žadatelé se 
budou muset dostavit na správní odbor MěÚ Čer-
nošice, pracoviště Praha 2, Podskalská 19 a tam si 

Slovo starosty

Domácí zpravodajství

Foto na titulní a této straně Petr Kubín

Dobřichovice navštívil arcibiskup Dominik Duka a požehnal soše sv. Jana Nepomuckého.
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také hotový OP vyzvednout. Na stránkách www.
mestocernosice.cz si můžete najít přesné úřední 
hodiny na pracovišti Podskalská 19, kde je možno 
si i zarezervovat přesný termín vaší návštěvy.

Omlouváme se občanům, že jsme tuto infor-
maci nepřinesli dříve, ale přípis o změně podmí-
nek vydávání OP jsme dostali až koncem října, 
tedy po uzávěrce posledního informačního listu.

vk+mn

Sběr a odvoz nebezpečného odpadu

V sobotu dne 10. prosince 2011 bude v  Dobři-
chovicích probíhat svoz nebezpečného odpadu. 
Kontejner bude přistaven jako obvykle od 9.00 
do 10.00 u nádraží, od 10.00 do 11.00 před měst-
ským úřadem a od 11.00 do 12.00 před budovou 
mateřské školy.

Za odložení vašeho nebezpečného odpadu 
nebudete osádce vozu nic platit, náklady jsou 
pokryty poplatkem, který jste jistě zaplatili. 
Nebezpečným odpadem jsou staré barvy a jejich 
zbytky, ředidla, staré štětce, hadry od barev, 
oleje, filtry z  aut, autobaterie, nespotřebované 
prostředky na ochranu rostlin, nespotřebované 
fotochemikálie, zářivky a  výbojky, staré televi-
zory nebo jejich obrazovky, staré počítače a jejich 
monitory, veškeré monočlánky a podobné suché 
baterie a  další nebezpečný odpad, jehož výčet 
jsme již mnohokrát opakovali. Takže ještě jednou 
: nebezpečný odpad nepatří do popelnice, neboť 
vyžaduje speciálně zabezpečenou skládku.

Sběr a odvoz nebezpečného odpadu organi-
zuje a platí městský úřad obvykle 2x ročně.

PH

Městská policie hlásí

V říjnu odsloužili strážníci městské policie na 
území Dobřichovic celkem 178 hodin. Autohlídka 
zde strávila 48 hodin, dopravní dohled činil 16 
hodin, 12 hodin probíhalo měření rychlosti rada-
rem a 102 hodin strávili strážníci pěším dohledem 
nad pořádkem ve městě (pořádek a zábory veřej-
ného prostranství, parkování, autovraky atd.).

Během října zjistili strážníci tři trestné činy, 
a  jejich řešení předali Policii ČR a  dále 37 pře-
stupků. Patnáct jich řešili domluvou, ale zbývají-
cích 22 projednávají správní orgány, tj. např. pře-
stupková komise.

Informace pro občany bydlící v Luhu

Zastupitelstvo města v  říjnu schválilo návrh na 
pojmenování ulic V  Luhu novými poetickými 
názvy. Na návrh mnohých z  vás budete nyní 
bydlet v  ulicích s  krásnými ptačími názvy: Droz-
dova, Rákosníkova, Brhlíkova, Špačkova, Konipa-
sova a Kosova, ale jak už to v životě chodí, i dobré 
věci mívají také stinné stránky. Tou je v tomto pří-
padě povinnost změnu adresy vašeho bydliště 
ohlásit na různých úřadech a  institucích. Proto 
bychom Vás chtěli informovat, co vše budete 
muset v souvislosti s touto změnou adresy vyko-
nat.

Především (a tím začněte) je třeba si zažádat 
o  výměnu občanského průkazu. Jak píšeme na 

jiném místě v tomto listu, lze od 1. prosince 2011 
žádat o  výměnu občanského průkazu pouze na 
Městském úřadu Černošice na detašovaném pra-
covišti v Praze 2, Podskalské 19. Výměna občan-
ského průkazu je v  tomto případě bezplatná. 
POZOR! Od 15.12. do 30.12.2011 mají v  Pod-
skalské odstávku z  důvodů přechodu na nový 
typ občanských průkazů. To znamená, že podat 
žádost můžete nejpozději ve středu 14. prosince 
a následně až v lednu 2012.

Další úřady, kde je třeba změnu adresy ohlásit:
Zdravotní pojišťovna
Váš zaměstnavatel, škola, školka
Česká správa sociálního zabezpečení, pokud 

pobíráte důchod:
a) formou bankovního převodu na váš účet – 

písemně informujte ČSSZ,
b) peněžní poukázkou – informujte o změně 

pouze místní pobočku České pošty.
Katastrální úřady v  případě, že vlastníte 

někde nemovitost (a to nejen v  Dobřichovi-
cích!)–můžete to provést osobně s novým občan-
ským průkazem, nebo písemně pomocí formu-
láře „Ohlášení změny údajů o vlastníkovi…“, který 
najdete na stránkách www.cuzk.cz

Úřad práce, pokud jste vedeni v  evidenci 
uchazečů o zaměstnání.

Informujte o  změně vaší adresy i  další insti-
tuce, jako je vaše banka, lékaři, pojišťovny, doda-
vatelé plynu, elektřiny, telefonních služeb, inter-
netu, středisko cenných papírů, společnosti, 
jejichž akcie vlastníte apod. Obecně všechny 
instituce, se kterými máte nějaký smluvní vztah 
a odkud vám dochází pošta.

Není třeba měnit řidičský průkaz a  cestovní 
pas!

Není třeba hlásit změnu Živnostenskému 
úřadu, Finančnímu úřadu, na Registr vozidel, tyto 
úřady převezmou změnu centrálně.

vth

Odešla Lída Gemperlová

Ve věku téměř třiadevadesát let, dne 24. října 
2011, zemřela paní Ludmila Gemperlová, rozená 
Voříšková, která skoro pro všechny, kteří jsme 
Sokole vyrůstali, cvičili a hráli volejbal, byla sest-
rou Lídou. Narodila se 23. ledna 1919 v  Dolních 
Kralovicích, její otec Antonín byl svého času sta-
rostou i  místostarostou  TJ Sokol a  jeho sestra 
Anna více než deset let náčelnicí. Lída chtěla po 
maturitě studovat práva, ale uzavření českých 
vysokých škol na začátku okupace jí v tom zabrá-
nilo. V roce 1942 se vdala za Karla Gemperleho a o 
rok později se jim narodil syn Ríša.

Lídin život je nerozlučně spjat s dobřichovic-
kou sokolskou jednotou, které věnovala všechny 
své síly a skoro všechen svůj volný čas. Ve svých 
jedenadvaceti letech se stala náčelnicí a do této 
funkce byla znovu zvolena po obnovení sokolské 
činnosti v roce 1945; s pětiletou přestávkou ji pak 
vykonávala nepřetržitě v letech 1950 až 1969, tj. 
po dobu dvaceti let. Aktivně se podílela na pra-
videlných cvičeních ženských složek, na nácviku 
a přímém vystoupení při sokolském sletu v roce 
1948. Kromě toho připravovala a  organizovala 
celou řadu veřejných sokolských akademií a besí-
dek, pro něž sama vytvářela tělocvičné a taneční 
skladby. Není divu, že nám všem byla tehdy svou 
činorodostí, aktivitou a optimistickým přístupem 
k životu vzorem.

Její největší sportovní láskou byl volejbal. 
Byla jedním z  pěti členů TJ – kromě Lídy to byli 
její manžel Karel, Bob Gemperle, Magda Feiferová 
a Karel Kudrna – kteří v roce 1945 iniciovali zalo-
žení volejbalového oddílu. Protože oddíl potře-
boval kvalifikovaného trenéra a rozhodčího, Lída 
neváhala absolvovat příslušné kurzy a stala se tre-
nérkou a volejbalovou rozhodčí 3. třídy. V pade-
sátých letech byla kapitánkou ženského druž-

Dobřichovice
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stva, které tehdy hrávalo druhou ligu a  k  jehož 
největším úspěchům patří několikanásobné 
prvenství v  republikovém přeboru sokolských 
družstev. Hráčky tohoto družstva v  čele s  Lídou 
reprezentovaly československý Sokol i  na něko-
lika zahraničních turnajích; v  jejich paměti stále 
zůstává úspěšný zájezd do Vídně v  roce 1956. 
Lída také trénovala a  vedla volejbalové doros-
tenky, z jejichž řad vyrostly i  ligové hráčky, které 
dodnes vzpomínají na veselé cesty k  utkáním 
na hřištích soupeřek a na to, jak s nimi prožívala 
vítězství i porážky.

Spolu se svým manželem Karlem tvořili 
během celého svého manželství harmonický 
pár, v  němž jeden druhému rozuměl a  vychá-
zel mu vstříc. Příštího roku, ve kterém by oslavili 
sedmdesát let společného života, se Lída nedo-
žila. A tak nám nezbývá, než jí poděkovat za vše, 
co pro svou rodinu, pro dobřichovický Sokol i pro 
mnohé z nás vykonala. My, kteří jsme ji znali, na ni 
nezapomeneme.

Za výbor TJ Sokol Emil C.

„Tak, a máme to za sebou!“ aneb 
výměna se školou z Eschwege 
popatnácté

Když tuto větu slyším kolem sebe, tak stojíme 
s rodiči našich žáků na nádraží v Dobřichovicích 
a to, co máme za sebou, je společný týden plný 
aktivit a  různých zážitků, pochopitelně ne vždy 
pozitivních. Ale takový je život, jak všichni víme. 
A  ty zážitky většinou hezké jsou a  časem na ně 
všichni zúčastnění vzpomínají s úsměvem.

Letos jsem tuto větu slyšela už patnáctý rok, 
ale více než patnáctkrát. Jedná se o  výměnné 
pobyty našich žáků, kteří návštěvu partnerské 
školy oplácejí svou pohostinností zde. Nutno ale 
říci, že partnerů za těchto patnáct let, co se tomu 
plně naše škola věnuje, bylo více. Jedná se o dvě 
školy z  Holandska, dvě školy z  Itálie a  dokonce 
řada našich bývalých žáků měla možnost s námi 
vycestovat, či pohostit partnery ze střední školy 
ve Wisconsinu v USA. Nicméně mezi styčné pilíře 
partnerství patří Anne-Frank Schule z  němec-
kého města Eschwege. Toto přátelství skutečně 
vydrželo celých 15 let a je to hlavně díky napro-
sté spolehlivosti a  důvěry mezi dvěma partnery 

– učiteli, kteří spolu po celou tuto dobu spolu-
pracují a  vymýšlejí různorodé aktivity, tak aby 
ani jeden rok nebyl program stejný. Na německé 
straně se jedná o pana Klause WEDEMEYERA, na 
naší straně jsem to já, ale musím též poděkovat 
stávajícím kolegyním paní Janě Klimtové a  paní 
Pavlíně Seidlerové, které mně velmi pomáhají 
v této činnosti, kdy už mi zdraví nedovolí cesto-
vat s dětmi. Velký dík patří též panu řediteli Bohu-
slavu Stejskalovi, bez jehož porozumění a  pod-
pory by se mi taková řada mezinárodních aktivit 
nepovedla zorganizovat.

Náš letošní program se odvíjel v duchu evrop-
ského tématu „společný císař a  společná archi-
tektura 14. století“. Krom budov z tohoto období, 
kterých je v  Praze bezpočet, byla na programu 
návštěva Koněpruských jeskyní, města Berouna, 
pražské ZOO, kde děti měly upřímnou radost 
z plavby po Vltavě, odkud mohly sledovat krásné 
starobylé budovy po obou stranách řeky.

Letos jsme nechali děti vyjádřit se k  oběma 
pobytům, jak v Německu, tak i zde. Nemohu tady 
dost dobře citovat všechny odpovědi na následu-
jící tři otázky:

Byla to tvá první zkušenost se samostatným 
pobytem v zahraničí?

Bylo jednodušší být hostem nebo hostitelem?
Jak celkově hodnotíš oba pobyty, co se ti 

líbilo, co ne? Jaká máš doporučení pro příště?
Tak tedy celkově zhodnoceno na dotaz:
Na první otázku z 11 dětí odpovědělo 10 ANO, 

1 NE
K druhé otázce si sedm dětí myslí, že jed-

nodušší je být hostem, protože odpadá starost 
o druhého,

tři dětí si myslí, že lepší je být hostitelem, pro-
tože má za sebou domácí zázemí a  jeden žák si 
myslí, že je to nastejno, neboť to posuzuje z obou 
předchozích důvodů.

Na třetí otázku děti odpovídaly dost obsáhle, 
v  podstatě hodnotily oba pobyty kladně, připo-
mínky byly především na straně německých part-
nerů, že měli připraven chudší program doma, na 
naší straně by naše děti daly přednost delším spo-
lečným programům a více konzultovat program 
s  žáky, žáci též velmi kladně hodnotili návštěvu 
Černého divadla v Praze.

Podrobné zhodnocení ankety si máte mož-
nost pročíst na internetových stránkách školy.

Závěrem nutno říci, že i  když „to máme za 
sebou“, tak jako vždy, už se těším na další setkání, 
na další žáky naší školy, kteří budou mít zájem 
o tento netradiční přístup k výuce, neboť těmito 
aktivitami děti získávají takové zkušenosti, které 
jim nelze poskytnout v lavicích školy. Těším se na 
skupinu, jaká bude? Každá výměna je jiná nejen 
díky pestrosti aktivit, ale též díky různorodosti 
skupiny. A tak i mě to přináší po těchto patnácti 
letech uspokojení a radost a děkuji všem zúčast-
něným, kteří to snad cítili podobně.

Za všechny učitele, kteří se výměn účastnili
Hana Kráslová, koordinátor mezinárodních vztahů, 

ZŠ Dobřichovice

Den otevřených dveří

Den otevřených dveří naší ZŠ Dobřichovice letos 
navštívilo celkem 240 diváků, 154 na prvním 
stupni a 86 na druhém.

Kromě návštěvy běžných hodin vyučovaných 
podle rozvrhu měli rodiče příležitost vidět napří-
klad dramatizaci báje Narcis a  víla Echó, kterou 
nacvičily děti v semináři dramatické výchovy. Ve 
výtvarném semináři si pak mohli všichni vytvořit 
vlastní loutku a sledovat děti při výrobě divadel-
ních kostýmů.

Paní učitelka Babicová představovala rodičům 
i dětem projekt „Rozumíme penězům“, ve kterém 
se žáci učí nakládat s financemi.

V  učebně fyziky probíhala celá řada zajíma-
vých pokusů, kterých se návštěvníci mohli sami 
účastnit.

Jak je důležité učit se francouzsky mohl na své 
kůži pocítit každý, kdo navštívil pravý francouz-
ský trh, kde se hovořilo výhradně francouzsky, 
a  ochutnávaly se speciality tamní kuchyně. Malí 
návštěvníci si vyzkoušeli výukové programy na 
francouzštinu na interaktivní tabuli.

Do středověku jsme se mohli přenést v děje-
pisném semináři. Děti se dozvěděly o  tom, jaká 
byla provozována řemesla v této době, a některé 
z nich si i sami vyzkoušet.

Do světa moderních technologií byli naopak 
zasvěceni ti, kteří nahlédli do hodin informatiky. 
Zde se vytvářely webové stránky a komiks v pro-
gramu Power point.

Prezentace mezinárodních aktivit naší školy 
byla k vidění v nové učebně cizích jazyků. V další 
z  učeben pak probíhala projekce nahrávek 
z hodin a kroužků angličtiny a k nahlédnutí byly 
vystaveny i projekty děti.

Mgr. Eva Škvorová

www.zsdobrichovice.cz

Pokud máte dítko školou povinné, jistě dobře 
znáte webové stránky dobřichovické základní 
školy. A pokud ne, navštivte je! Jsou denně aktu-
alizované, informují a  dokumentují věcně život 
školy, obsahují a  odkazují na spousty učebního 
materiálu přehledně rozděleného po předmě-
tech. Dozvíte se mnoho informací nejen o škole, 
způsobu vzdělávání dětí, ale i  o obcích, sdruže-
ních a jiných pro školní veřejnost zajímavých insti-
tucích v širokém okolí. Stránky www.zsdobricho-
vice.cz mají vysokou návštěvnost – denně i 1200 
návštěv, a již brzy přivítají miliontého čtenáře.Dobřichovické děti se svými německými partnery při návštěvě Prahy
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Za významné pomoci pana učitele Ing. Jana 
Syblíka vznikají i  weby jednotlivých tříd, kde 
mohou rodiče najít učební plán, plánované akce 
i vzkazy a informace od třídních učitelů rodičům. 
I  dějepisný seminář má svoji stránku. Na webu 
školy jsou pravidelně umisťovány i  práce dětí 
navštěvujících kroužky počítačů.

(bt)

Návštěva partnerského města 
Manhattan v Kansasu v USA

Od roku 2003, tedy již osm let, mají Dobřichovice 
partnerské vztahy s městem Manhattan v americ-
kém Kansasu. Jedná se jen o shodu jména s částí 
města New York, kansaský Manhattan je středně 
velké město (cca 50.000 obyvatel), ležící přibližně 
uprostřed USA.

Je to město, kde sídlí Kansas State Univer-
sity, tedy kansaská státní universita, kde studuje 
až 20.000 studentů, mezi nimi i studenti z České 
republiky. Počet studentů velmi ovlivňuje život 
ve městě. Universitní kampus a  blízké centrum 
města jsou velmi živé, ale když se studenti rozje-
dou na prázdniny, město se zklidní, podle někte-
rých jeho obyvatel až příliš, a hlavně obchodníci 
a majitelé restaurací se již těší, až se studenti zase 
vrátí.

Jak se lidé z  Dobřichovic a  Manhattanu 
domluvili na budoucích kontaktech? Do Dobři-
chovic často kolem roku 2000 jezdil prof. Josef 
Bartoň Dobenín, který po roce 1948 jako mladý 
muž emigroval z  ČSR, dostal se do USA, kde 
vystudoval a  pak dlouhá léta žil právě v  Man-
hattanu v Kansasu. Zde i učil na univerzitě a stal 
se zde velmi váženým občanem. Po roce 1989 
se začal vracet do své rodné země, restituoval 
rodinný majetek a  založil nadaci, do které vložil 
ze svých vlastních financí několik milionů dolarů. 
Tato nadace financuje pobyty českých studentů, 
zejména z ČVUT na universitě v Manhattanu. Čes-
kých studentů pobývalo v  Manhattanu mnoho 

desítek, bývá jich tam najednou kolem patnácti. 
Kolem jejich pobytu se vytvořila v  Manhattanu 
skupina lidí, kteří se o  ně starají, pomohou jim 
překlenout začátek jejich pobytu a  někdy jsou 
i jejich druhou rodinou. Jejich vztahy často pokra-
čují i po návratu studentů domů do ČR.

Byl to právě Josef Bartoň, který někdy kolem 
roku 2001 navrhl, že by Dobřichovice a  Man-
hattan mohly navázat kontakty. Následovala 
výměna dopisů mezi starosty, výměna pro-
pagačních materiálů a  informací. V  září 2004 
přijel do Dobřichovic tehdejší starosta Man-
hattanu Ed Klimek se svojí rodinou. Pobyl u nás 
týden a následovalo pozvání pro Dobřichovice 
k návštěvě Manhattanu. Cesty na podzim 2005 
se účastnilo osm dobřichovických občanů, 
kteří si veškeré náklady hradili sami. Byl jsem 
tehdy jedním z  nich a  Manhattan a  zejména 
zdejší lidé na měl udělali moc hezký dojem. 
Všichni jsme byli ubytováni v  rodinách a  naši 
partneři pro nás připravili zajímavý program. 
Město samotné trochu připomíná Dobřicho-
vice zejména tím, že se jedná o  šachovnicový 
způsob zástavby rodinnými domy, Manhat-
tan nemá žádné výškové budovy, všude jsou 
velké zahrady, krásné vysoké stromy a  město 
je rozložené na několika kopečcích. Protéká jím 
malá řeka, která ale také občas zahrozí a někdy 
i střed města zaplaví.

Po našem návratu následovalo rozhodnutí, že 
naše vzájemné vztahy povýšíme na vztahy ofici-
ální a  tak byla v  roce 2006 podepsána Smlouva 
o spolupráci a Dobřichovice tak získaly své druhé 
partnerské město.

K rozvoji vztahů přispělo i to, že v Kansasu žije 
mnoho potomků českých přistěhovalců, většinou 
v třetí i čtvrté generaci. Většinou si drží svá rodová 
jména, takže se zde setkáte s  Klimkem, Doub-
kem, Cizkem (háčky a čárky se v průběhu let ztra-
tily), Broukenickym, Urbanem, Malirem, Fiserem, 
Lojkou, Brokesem, Hronesem, dokonce i  Krato-
chvilem. Většinou jsou na svůj původ velmi hrdí 
a většina z nich již ČR navštívila a pátrala po svých 

předcích. Jedna paní z Manhattanu má dokonce 
pradědečka, který se narodil asi před 150 roky 
u nás v Dobřichovicích.

V roce 2007 přijela na oplátku do Dobřichovic 
sedmičlenná delegace, v čele s tehdejším staros-
tou. Ubytovali jsme je také v  rodinách a  ukázali 
jsme jim Dobřichovice, Prahu i širší okolí. Domlu-
vili jsme se také na tom, že by naše vzájemné 
vztahy měly pokračovat i  přes mnoho tisíc kilo-
metrů a  široký oceán, které nás oddělují. V  roce 
2009 se v  Dobřichovicích zastavil asi padesáti-
členný pěvecký sbor z Manhattanu, který byl na 
pěveckém turné po Německu, Rakousku a Česku. 
O rok později vystoupila v Karlíku za doprovodu 
prof. Šarouna sopranistka a  profesorka zpěvu 
na kansaské universitě Amy Rosine. Naší školu 
dokonce dvakrát navštívila americká učitelka 
Mary Kramer.

Konečně letos následovala návštěva naší 
delegace v  Manhattanu. Součástí naší skupiny 
byla hudební skupina Třehusk, která hrála něko-
likrát denně české lidovky, což pro lidi českého 
původu znamenalo opravdu moc.

Opět jsme bydleli v domovech našich americ-
kých partnerů, kteří pro nás připravili krásný pro-
gram. Jeho vrcholem bylo slavnostní otevření 
tzv. Flag Plaza, tedy vlajkového náměstíčka, kde 
od 22. září vlají kromě vlajek USA a státu Kansas 
i  vlajky České republiky a  města Dobřichovice. 
Je to asi jediné místo na světě, kde vlaje dobři-
chovická vlajka mimo domovské město. Na slav-
nosti, které se účastnilo asi 150 lidí, jsem byl 
vyzván k  pronesení krátkého projevu, který se 
podle reakcí přítomných asi líbil. Při vztyčování 
vlajek zazněly česká i americká hymna, které spo-
lečně zahráli a zazpívali skupina Třehusk a místní 
pěvecký sbor.

Další den jsme navštívili jednu z  místních 
základních škol, kde ve velké aule vystoupil opět 
Třehusk s  českými písničkami a  všechny děti 
vyskočily a do taktu jim tleskaly.

O rozvoj dalších vztahů mezi kansaským Man-
hattanem a  českými Dobřichovicemi je v  USA 

Třehusk zahrál české písničky dětem ve školní aule
V rohu městského parku v kansaském 
Manhattanu vlaje česká i dobřichovická vlajka
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velký zájem, již se formuje skupina, která by 
k nám ráda přijela v roce 2012 event. 2013. Lidé 
v  Manhattanu jsou velmi srdeční, o  naší zemi 
mají dobré znalosti, mnoho z  nich, se kterými 
jsem mluvil, u nás již byli, a to nejen v Praze, ale 
i  v menších městech a  obcích, kde jejich před-

kové dříve bydleli. Jediný problém mají jak vyslo-
vit DOBŘICHOVICE.

Chtěl bych vyzvat dobřichovické občany, 
aby přemýšleli o tom, jak tyto vztahy povýšit na 
vyšší úroveň, jak do nich zapojit více našich lidí, 
např. jen tím, že ti, kteří se učí anglicky se v Kans-

asu setkají s  hovorovou americkou angličtinou 
a musí reagovat na nejrůznější situace.

Máte-li nějaké nápady nebo návrhy, kontak-
tujte městský úřad nebo autora tohoto článku na 
mail vk@dobnet.cz.

V. Kratochvíl

Kámoklub informuje

Sportování i  výuka angličtiny se v  Kámoklubu 
úspěšně rozjely i  tomto školním roce. Pokračují 
všechny aktivity a svojí přízní nás potěšil i trenér 
USK Kenneth Scalabroni, který na začátku listo-
padu připravil pro děti trénink basketbalu a vedl 
jej jako rodilý mluvčí celý v angličtině.

Z  důvodů poptávky po rozšíření výuky i  pro 
starší děti jsme obohatili nabídku také o  výuku 
angličtiny zaměřenou na 5., 6. a  7. třídy. Lekce 
pro děti z 5. tříd se konají v pondělí a ve středu 
od 13.45 do 14,30 (lze navštěvovat oba dny nebo 
pouze jeden), pro 6. třídy výuka probíhá ve středu 
od 14,45 do 15,30 a pro 7. třídy v pondělí od 14,45 
do 15,30. Děti si mohou v  malých skupinkách 
opakovat a  rozšiřovat učivo právě ze svého roč-
níku a výuka probíhá v ZŠ Dobřichovice.

Nabídku našich aktivit jsme zvětšili o  další 
služby a  aktivity, které v  našem městě a  okolí 
chybí a mnohdy za nimi bylo nutné dojíždět. Indi-
viduální kurz „Práce s  dítětem na rozvoj pozor-
nosti – kurz „KUPOZ“ je určen dětem od 8 do 12 
let, kterým byla diagnostikována lehká mozková 
dysfukce a dětem s poruchou pozornosti prová-
zenou hyperaktivitou. Tento kurz je vhodný i pro 
děti, u  kterých se objevily poruchy pozornosti, 
které zhoršují nebo narušují školní výsledky. Ter-
míny jsou vzhledem k charakteru kurzu individu-
ální.

Nově otevřený kurz pro předškoláky nazvaný 
„Příprava pro nástup do školy“ je zaměřený na 
školní zralost. Prostřednictvím cvičení, her, pra-
covních listů a dalších herně vzdělávacích prvků 
děti budou moci zlepšit své schopnosti v oblasti 

grafomotoriky, jemné motoriky, budou rozvíjet 
řeč a slovní zásobu, prohloubí schopnost koncen-
trace a pozornosti a rozšíří své rozumové schop-
nosti. Práce s  dětmi bude vedena ke zdravému 
prosazování v kolektivu a podpoře vlastní inicia-
tivy při řešení obtížných situací v rámci interper-
sonálních vztahů. Děti se budou scházet každé 
pondělí od půl třetí do půl čtvrté v učebně Sokola 
Dobřichovice a to od 6. února do konce května. 
Kurz je vhodný i  pro děti, u  kterých se objevily 
problémy v  souvislosti s  adaptací v  zařízeních 
předškolního typu.

Třetí nově otevřený kurz je určený dětem, 
které se ucházejí o studium na osmiletých gym-
náziích a  bude zacílen na učivo českého jazyka, 
matematiky a  specifickou formu testů, které 
je třeba zvládnout u  přijímacích zkoušek. Děti 
mohou navštěvovat přípravu k  oběma předmě-
tům nebo zvolit kurz pouze pro jeden předmět. 
Lekce budou probíhat od ledna do dubna 2012 
v učebně Sokola Dobřichovice a to ve čtvrtek od 
13,15 do 14,00 hodin čeština a od 14,15 do 15,00 
matematika. Pro zájemce je zajištěn odvoz dětí 
z Černošic a Mokropes.

Rádi bychom touto cestou vyjádřili veřejně 
poděkování městu Dobřichovice za podporu 
a zejména za dotační příspěvek, který byl použit 
na nákup nových sportovních potřeb a pomůcek 
pro děti, které v Kámoclubu a v Sokolovně spor-
tují. Na ilustračních fotografiích je můžete vidět 
s  novými basketbalovými míči a  s  balančními 
podložkami.

Informace o všech aktivitách, včetně fotodo-
kumentace z našich akcí najdete na www.kamoc-
lub.cz.

-ks-

Pěvecký seminář  
paní prof. V. Novákové

V úterý 15. listopadu 2011 jsme u nás v ZUŠ Dob-
řichovice pořádali druhý letošní pěvecký seminář, 
který vedla paní prof. Věra Nováková. Při této pří-
ležitosti jsme se jí zeptali na pár otázek:

Mohla byste nám říci několik slov o  své 
profesionální kariéře?

„Hudební základy jsem získala v  dětství, 
hlavně díky mým rodičům, kteří mě k  hudbě 
vedli. Maminka mě doprovázela na klavír. Navště-
vovala jsem také dětský rozhlasový soubor. Na 
Státní konzervatoři jsem studovala u dvou peda-
gogů: prof. J. Báry a  M. Fiedlerové. Po studiích 
jsem nastoupila do sboru Národního divadla 
v Praze. Poté jsem byla 20 let sólistkou opery ND 
a  měla možnost si zazpívat množství krásných 
rolí. Za všechny třeba Zuzanku ve Figarově svatbě 
nebo Zerlinu v Donu Giovannim. Také se aktivně 
věnuji pedagogické práci v  ZUŠ Taussigova i  na 
Gymnáziu Jana Nerudy s hudebním zaměřením.“

Jaký vidíte největší přínos v  takových 
seminářích, jakým byl ten dnešní?

„V prvé řadě je to výborná příležitost vymě-
nit si s  ostatními kolegy zkušenosti v  přístupu 
k dětem. Také pro žáky je to báječná šance zažít 
něco nového, jiného. Dodá jim to nové impulzy 
v  jejich další práci. Toto sdílení zkušeností dává 
inspirativní pohled na interpretaci písní i  ostat-
ního pěveckého repertoáru.“

Jak na vás zapůsobila atmosféra v  naší 
škole?

„Velice jsem ocenila výborně připravený 
časový plán, vše probíhalo hladce a  v  klidu. Ale 

Zajímavosti

Malí Kámové s novými míči Prof. Nováková při pěveckém semináři Při vyšší vodě nebylo možno přejít starou lávku
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hlavně velmi chválím perfektní připravenost dětí 
za strany jejich pedagožky paní O. Richter Musi-
lové. Potěšil mě i zájem ze strany rodičů, kteří se 
i  aktivně zapojili do dechových a  technických 
cvičení a  tím celkově dotvářeli přátelskou atmo-
sféru. Vážím si všech rodičů, kteří vedou své děti 
k hudbě a podporují je v jejich snažení. Myslím, že 
je to pro děti velice obohacující, že z nich vyrostou 
kulturně vzdělaní lidé, kterých není nikdy dost“.

Děkuji Vám za rozhovor
Ráda bych dodala, že i já se domnívám, že se 

tato akce velice povedla a  že všichni zúčastění 
odcházeli domů s  dobrým pocitem a  spoustou 
nových informací a  postřehů. Děkujeme paní 
prof. Novákové za její vřelý přístup k dětem a za 
předané zkušenosti.

V  neposlední řadě děkujeme městu Dobři-
chovice za poskytnutí grantu na tuto akci.

E. Koblížková

Povodeň před 30 lety

Kdo je vlastně pamětník, když průměrný věk 
našich občanů je vypočítán na 37 let a pamatu-
jeme si asi od 5 let? Takže asi jen polovina spolu-
občanů si tyto události pamatuje. Navíc obrovská 
povodeň (Q100 až Q500) na Berounce v  roce 2002 
téměř překryla v pamětech všechny vysoké vody 
předchozí.

V  roce 1981 však povodeň na Berounce 
nebyla mimořádná. Při průtoku 992 m3/sec na 
stanici v Berouně to byla asi Q25 až Q30. Katastro-
fální srážky spadly na Brdech a Hřebenech. Větší 
než stoletou vodu měla např. Kocába (pobořené 
domy ve Štěchovicích a  jeden utonulý záchra-
nář), Bojovský potok a Všenorský potok. Vytrvalý 
déšť vydržel přes tři dny. Přesné měření srážek 
nemám, ale na zahradě déšť naplnil dvaapůlkrát 
plně kolečko. Dne 21. července 1981 Všenorský 
potok zcela podemlel železniční trať v  délce asi 
20 m. Cestující byli přepravováni náhradní auto-
busovou přepravou z  Dobřichovic do Černošic, 
dále to šlo pouze vlakem, neboť silnice z Černo-
šic do Radotína byla několik dní pod vodou. Rych-
líky a  nákladní vlaky mezi Smíchovem a  Berou-
nem byly odkloněny přes Rudnou. V  Dobřicho-
vicích na Brunšově se voda z  lesů hrnula všemi 
ulicemi, štěrk a písek zanášel koleje na železnič-
ním přejezdu pod Svážnou ulicí, kde jej poho-
toví dobrovolníci odstraňovali. V  celém profilu 
se do strže sesunula vozovka ulice U Rokle (nad 
Hýčkanou uličkou) a oprava trvala asi jeden rok, 
kdy z tohoto směru byla ulice Na Vyhlídce nepří-
stupná.

Proti tomuto typu povodní, které jsou způ-
sobeny extrémními srážkami na menším povodí 
a  které nejsou povodní na celém vodním toku, 
pro který se zpracovává povodňový plán, je 
obrana těžká. Dnes se pro ně přijal termín bles-
kové povodně, protože následují po mimořádně 
intenzivním, ale krátkém přívalovém dešti (což 
ale nebyl náš případ).

Ing. Pavel Kyzlík

Změna rychlosti v Černošicích

Po několika letech odsouhlasila rada města Čer-
nošice a  toto rozhodnutí potvrdilo i  zastupitel-

stvo města, že bude odstraněno paušální ome-
zení rychlosti v celých Černošicích na 40 km/hod. 
Nyní platí při průjezdu tímto sousedním městem 
limit 50 km/hod. tak jako je tomu ve velké většině 
měst a obcí.

Paušální omezení bylo v  tomto listu již dříve 
kritizováno, protože nic neřeší. Občané po něm 
volají jen proto, že si myslí, že když bude rychlost 
omezena pod zákonem danou hodnotu 50 km/
hod., budou neukáznění řidiči jezdit pomaleji, 
ale tou čtyřicítkou stejně nikdo na rovném úseku 
nejezdil.

Městská policie se nyní přiznala, že měla své 
radary nastavené stejně na rychlost 53 km/hod. 
a teprve řidiče jedoucí vyšší rychlostí pokutovala.

Tak si v  Černošicích nadále dávejte pozor, 
měří se tam často a nejezděte rychleji než 50 km/
hodinu.

vk

Po roce opět Na schůdkách

Sdělujeme tímto čtenářům Kukátka a  Infor-
mačního listu, že my, absolventi dobřichovické 
základní školy z  roku 1950, jsme se i  letos sešli 
v  restauraci Lucern – Na schůdkách. Bylo nás 
letos proti předešlému roku o tři méně – tři loňští 
účastníci se pro nemoc omluvili. Nicméně i tak to 
bylo setkání milé a radostné a vzpomínalo se na 
všechno možné – jakými vzornými žáky i  žáky-
němi každý z nás byl, jak jsme chodili do Sokola, 
jak jsme byli se školou na horách a sjížděli Pancíř 
a jak jsme koncem války, když hlásili nálet, chodili 
do krytu, za který sloužil sklep u Konrádů. Patrně 
se vzpomínalo i  na jiné tehdejší události, ale to 
někteří účastníci (včetně mne) neregistrovali, 
neboť byly chvíle, kdy člověk sice slyšel všechno, 
ale nerozuměl ničemu. K  nosnému tématu 
podobných setkání, kdy se zúčastnění předhánějí 
v počtu chorob, které musejí neustále překonávat, 
jsme se vůbec nedostali, ale řekli jsme si, že si to 
vynahradíme příští rok, kdy se hodláme podrobně 
zabývat i zkaženosti dnešní mládeže a tím, kam se 
Česká republika a celý svět řítí. Plánujeme setkat 
se v pátek 12. října 2012 opět ve zmíněné restau-
raci, jejímuž personálu i vedení tímto děkujeme za 

vlídné přijetí a příjemné prostředí. Letos jsme se 
nechali vyfotografovat, a to přímo na schůdkách 
Lucernu – Na schůdkách, aby nám to připomnělo, 
až si nic pamatovat nebudeme, kde jsme tenkrát 
byli. A taky aby čtenáři viděli, že na těch šestase-
dmdesát nevypadáme!

HgS

Novinky z Centra komplexní péče 
v Dobřichovicích

Blíží se konec roku a  s ním i  každoroční shon 
a stres. Udělejte něco pro sebe a přijďte se pro-
táhnout a  zacvičit si. U  nás se můžete na chvíli 
zastavit a nabrat síly na některých  již ověřených 
procedurách nebo na nově otevřených progra-
mech. Zde je naše nabídka:

Komplexní cvičení: pro všechny, kteří mají 
chuť si zacvičit, protáhnout si tělo, zpevnit pro-
blematické partie, naučit se správně dýchat, zlep-
šit své držení a postoj, případně sed při práci a v 
neposlední řadě i  odpočinout si a  vypadnout 
z každodenního stereotypu. Kdy: út 17:15- 18:15, 
Cena: 110 Kč/lekce. Lektorka: Bc. Jana Šimková

Aromamasáž: je jednou z  nejúčinnějších 
metod aktivujících regeneraci našich tělesných 
buněk. Je vysoce relaxační terapií pro tělo i mysl. 
Kdy: pátek a  soboto dopoledne, cena: 600Kč, 
terapeutka Ilona Veselá.

Vířivka: dvaceti až třiceti-minutová koupel 
ve vaně s  tryskami, které po krátkých časo-
vých intervalech postupně promasírují celé tělo. 
Tato podvodní masáž je velmi příjemná, posi-
luje účinek vodní lázně, lze ji zacílit na žádoucí 
místa. Každá vodní procedura by v  ideálním pří-
padě měla být zakončena odpočinkem v suchém 
zábalu. Naše tělo i duše mají šanci nechat doznít 
příznivé účinky proběhlé procedury. Relaxace po 
vodní lázni bývá hluboká a účinná. Objednání na 
recepci CKP.

Páteční relaxační podvečer: nabídka se 
skládá z  masáže (dle výběru klasická, relaxační, 
masáž lávovými kameny), bylinné či aromatera-
peutické vířivé vany s relaxačním zábalem. To vše 
lze doplnit odpočinkem s šálkem čaje nebo kávy. 
Kdy: pátek 16-20 hod.

Sobotní relaxační program: součástí pro-
gramu je cvičení v  malé skupince, protahování 
a  relaxace, procházka s  hůlkami v  krásném les-
natém okolí CKP, aromakoupel, masáž, případně 
další procedury z nabídky CKP, které si po před-
chozí domluvě můžete vyzkoušet. Kdy: 10. 12. 
2011 a 14.1.2012

Vánoční dárkové poukazy a balíčky: chcete 
udělat radost svým blízkým? Můžete zakoupit 
dárkový poukaz na recepci CKP na procedury dle 
vlastního výběru( relaxaci, masáž, koupele ) nebo 
na vámi zvolenou částku.

Rezervace a  objednávky v  recepci CKP tel: 
257 713 076 nebo 723 603 600

Ing. Linda Blaženínová

Naše oskeruše

Jeřáb oskeruše je náš domácí druh, je teplomilný, 
často vázaný na vinice v Bílých Karpatech, hlavně 
v okolí Strážnice. Obec Tvarožná Lhota je jakýmsi 
hlavním městem oskeruší, kde se pořádají i oske-

Absolventi dobřichovické školy po 61 letech
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8

11/2011

rušové (u nich se říká oškoruše) slavnosti s ochut-
návkou pálenky z jejich jeřabin.

Protože i Dobřichovice se cítí trochu vinařskou 
oblastí (Viničná alej vedla k vinicím nad Karlíkem, 
máme Vinařské slavnosti a hotel Pod Vinicí), při-
stoupili jsme k  výsadbě dvou oskeruší v  polích 
u  Francouzské kapličky vedle oplocení ÚKZÚZ. 
Vysazené stromky pocházejí ze školek Obříství 
u Mělníka, ale pozvaná starostka Tvarožné Lhoty 
přivezla další dva stromky, které půjdou do země 
až na jaře, a těm hledáme vhodné místo.

Ke Dni stromů jsme 22. října 2011 uspořádali 
slavnostní výsadbu, kterou organizovalo občan-
ské sdružení DD. Náš starosta přivítal starostku 
Tvarožné Lhoty, která popřála našim oskeru-
ším dobrý růst a mírné zimy. Také přivezla láhev 
vzácné oškorušovice a  všichni přítomní (kromě 
dětí) si společně připili na zdraví. Slečně Šeplavá 
nám k tomu zatroubila fanfáry na lesnici a domácí 
pěvecké těleso „Musilovci“ přidalo několik lido-
vých písní s  okamžitou úpravou textu, např. 
„Špatný jsi synečku, špatný hospodář, že svým 
oskeruším vody nepodáš“. Načež oba starostové 
zasazené stromky z  konve zalili. Až budou naše 
oskeruše za několik let poprvé plodit, jsme zváni 
přivézt ochutnat naši pálenku do Tvarožné Lhoty 
na místní Slavnost oskoruší a Oškorušobraní.

Oskeruše je dlouhověká dřevina, může u nás 
vydržet 150-200 let. Kéž by v Dobřichovicích tak 

dlouho vydržely a  přiblížily se památnému veli-
kánu „Adamcova oskeruše“ s  obvodem kmene 
téměř 5 metrů (tedy asi jako naše Svatojánská 
lípa), rostoucímu u  vinohradů a  zahrádek mezi 
Strážnicí, Radějovem a  Tvarožnou Lhotou na 
svahu kopce Žerotín. Oskeruše je snad největší 
a nejplodnější ovocná dřevina v celé Evropě, i tři-
staletý strom plodí přes tunu ovoce.Na území Slo-
vácka a celé Moravy není více než 1000 vzrostlých 
jedinců oskeruší. Naše dvě oskeruše jsou pravdě-
podobně široko daleko jediné svého druhu, jak 
v  okrese Praha-západ (s výjimkou parku Průho-
nice), tak možná i ve středních Čechách. Nejbližší 
památná oskeruše je na Litoměřicku a  tam se 
správa CHKO České Středohoří pokouší od roku 
2003 o  množení a  zpětnou výsadbu do přírody. 
Stejné úsilí vyvíjí i  obec Tvarožná Lhota, která 
letos získala nejen za péči o  oskeruše a  životní 
prostředí titul Kvetoucí sídlo Evropy.

Pavel Kyzlík

Lucerny, rohlíčky a svátek 
sv. Martina

Tvoření, písničky i  říkanky v  prvním týdnu listo-
padu jsou věnovány svátku svatého Martina. Na 
jeho počest je každoročně pořádána občanským 
sdružením Lumen a dětským klubem Lumek Mar-
tinská slavnost s  divadélkem v  hospůdce U  Bar-
chánků na Mořince, kde jsme se sešli i letos.

Tradičně tety z  Lumku pro děti zahrály diva-
délko „Děvčátko a  hvězdy“ s  motivem rozdělení 
se a podarování v duchu martinské tradice.

Po představení se děti vydaly naproti Marti-
novi. Rozsvícené lucerny, které si v  týdnu samy 
vyrobily, jim pěkně svítily na cestu, zpívaly pís-
ničky a vyhlížely zvědavě Martina. Některé s otáz-
kou, jestli ten kůň, na němž pojede, bude sku-
tečně bílý. A dočkaly se!

Koník sv. Martina pro děti zanechal zlaté pod-
kovičky. Byl také čas rozdělit se s kamarády, sou-
rozenci a  rodiči o  martinské rohlíčky, které děti 
samy upekly během uplynulého týdne.

Naše díky patří paní Zuzaně Nedbalové, která 
přijela se svatomartinským bílým koněm až 
z Trněného Újezda, a Barchánkům za vytopenou 
hospůdku a milé přijetí.

Nyní se děti mohou těšit na divadélka, která 
jsou spojena s mikulášskou tradicí a následně na 
nejoblíbenější svátek v roce – na Vánoce, vánoční 
pečení a vyrábění.

Podrobnosti najdete na www.ilumen.cz.
Barbora Tesařová

Psí soutěž krásy

První listopadový víkend mohli všichni nad-
šení pejskaři navštívit Mezinárodní výstavu psů 
v  Praze Letňanech. Je to velká událost, kterou 
stojí za to vidět. Je zde zastoupeno velké množ-
ství různých plemen a určitě jste o spoustě z nich 
nikdy neslyšeli. U  výstavních kruhů pak každý 
opečovává toho svého šampiona a  na poslední 
chvíli ho ještě „vylepšuje“.

I já jsem se s  fenkou labradorského retrívra 
Roxy na tuto výstavu přihlásila. Roxy není žádná 
psí modelka, její prioritní aktivitou jsou lovecké 
zkoušky, ale i tak udělala maximum, aby se paní 
rozhodčí zalíbila. Předvést se v  klusu, ve výstav-
ním postoji, ukázat správný skus a to vše s radostí, 
aby dala najevo i svoji výbornou povahu. Hodně 
také záleží na vystavovateli, který může psovi 
uškodit špatným předvedením. Oblečení by mělo 
kontrastovat se srstí psa, nesmíte nikdy stát mezi 
psem a rozhodčím, každé plemeno se také vysta-
vuje trochu odlišným způsobem, v pohybu musí 
pes klusat, ne cválat a v neposlední řadě musíte 
mít psa na výstavním vodítku, které splývá se 
srstí psa a neruší tak jeho posouzení. Prostě je to 
vysoká psí škola!

Nešla jsem do této soutěže s žádnými velkými 
ambicemi, chtěla jsem si hlavně zažít atmosféru 
výstavy, takže jsem byla velice nadšena z  hodno-
cení V4. V = výborná, je nejlepší ohodnocení a ze 
všech V se pak vybírají čtyři nejlepší, takže jsme byli 
v pracovní třídě na 4. místě s krásným posudkem.

Bylo pro mě milým překvapením, že jsem se 
na výstavě potkala s  dalšími chovateli z  Dobři-
chovic a musím se s vámi podělit i o jejich velké 
úspěchy. Dvakrát šlo dokonce o  vítězství ve své 
kategorii, a proto chci moc pogratulovat!

Barzoj–ruský chrt–Bielka Jaroslawna, fenka, tř. 
mladých V1 CAJC, majitelka: Anna Pelikánová

Nově vysazené oskeruše

Děti z Lumku při oslavě sv. Martina Obraz El Greca svatý Martin

Dobřichovice
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Manchester terier- Victory Angel RAPID RUN-
NER‘S, fenka, tř.mladých V1 CAJC, majitelka: Iva 
Hadžegová

Český teriér – CRANBERRY Karolita, fenka, 
tř.mladých V2, majitelka: Simona Hildprandtová

Labradorský retrívr – Roxy Libošovská blata, 
fenka, tř.pracovní V4, majitelka: Veronika Krecba-
chová

Co ještě dodat? Snad jen, že máme v  Dobři-
chovicích opravdu krásné psy! Všem přeji mnoho 
dalších úspěchů.

Veronika Krecbachová

Co se děje ve Fabiánku

Čtení dětem v knihovně
Od začátku listopadu pořádá RC Fabiánek v dob-
řichovické knihovně čtení dětem. Scházíme se 
každé středeční odpoledne od 15.30 do 16.30 
v  zadní části knihovny. Čtení pro děti připravují 
maminky z  Fabiánku, chceme pozvat i  zajímavé 
hosty. Již jsme s dětmi přečetli knížky Lední med-
vídku, vrať se brzy, Pan Sova a O malém tygrovi, 
těšit se můžete třeba na Malého prince, Kvaka 
a Žbluňka nebo na pohádku O princi s dřevěným 
mečem. Kroužek je vhodný pro děti zhruba od 3 
do 6 let, starší děti mohou přijít bez doprovodu 
rodičů. Vstupné je 30 Kč.

Profesní a finanční poradenství
Stále nabízíme možnost zapojit se do projektu 

ESF Krok k  zaměstnání. V  rámci tohoto projektu 
můžete zdarma absolvovat individuální konzul-

taci/koučink s  paní Janou Pleskačovou z  Coa-
ching Group (Tachlovice). Z  osobní zkušenosti 
mohu konzultaci doporučit, rozhovor s koučkou 
byl velmi inspirativní.

Dále ve spolupráci s  finanční poradkyní Ing. 
Miloslavou Hájkovou připravujeme přednášku 
Správa rodinných financí. Přednáška se uskuteční 
ve středu 25. ledna dopoledne v  RC Fabiánek, 
tématem bude jak efektivně spořit dětem, proč 
a  jak děti pojistit, zhodnocení nejrozšířenějších 
finančních produktů pro děti a základní doporu-
čení pro správu rodinných financí. Dostatek pro-
storu bude věnován i vašim dotazům.

Euroklíč
Máte trvalé bydliště ve Středočeském kraji 

a pečujete o dítě do 3 let? Pak můžete v Rodin-
ném centru Fabiánek získat zdarma Euroklíč. Pro-
jekt Euroklíče vznikl v  Německu. Jedná se o  síť 
zařízení, která lze po celé Evropě otevřít jedním 
klíčem. Díky Euroklíči získáte i  s kočárkem pří-
stup k WC, výtahům, svislým a schodišťovým plo-
šinám atd. Seznam míst, kde je možné klíč použít, 
najdete na www.euroklic.cz (např. i  nádraží ČD 
Dobřichovice).

Fabiánkův pohádkový ples
Již nyní bychom vás rádi pozvali na maškarní 

ples, tentokrát na téma pohádkové bytosti. Ples 
se bude konat v  sobotu 21. ledna od 15 hodin 
v Sále dr. Fűrsta, o zábavu se postará kapela Myš 
&Maš. Zveme vás v předstihu, abyste stihli připra-
vit kostýmy – a to nejen pro děti, ale i pro rodiče! 
Každý rodič převlečený za pohádkovou bytost 
bude mít vstup zdarma.

Těšíme se na vaši návštěvu v RC Fabiánek, pro 
více informací navštivte náš web www.rcfabia-
nek.estranky.cz nebo nás kontaktujte na rcfabia-
nek@seznam.cz či 725 890 504.

Libuše Stupavská

Objednejte si Mikuláše!

Dobřichovičtí divadelníci (DDS) nabízejí návštěvu 
Mikuláše s  jeho družinou u  vás doma. Cena 
200,- Kč. Objednávky: e-mail: solnickova@dobri-
chovice.cz–Denisa Solničková GSM: 724189611.
Objednávky přijímáme do 30. 11. 2011

Volejbalové soutěže k 15. listopadu

1. liga muži
K uvedenému datu je naše družstvo v průběžné 
tabulce na 2. místě s  deseti výhrami a  třemi 
porážkami. Vedou České Budějovice, které dosud 
prohrály pouze jediný zápas, a to právě s našimi 
a  navíc poměrně hladce 3:1. Cenné jsou i  výhry 
nad dalšími družstvy na předních místech: nad 
Starým Městem (3:2), nad Kladnem (3:1) a  nad 
MFF Praha (3:0).

1. liga ženy
Naše děvčata si na prvoligovou soutěž teprve 
zvykají. Nicméně si nevedou špatně, neboť jsou 
se čtyřmi výhrami a osmi porážkami na 5. místě, 
se stejným počtem bodů jako čtvrté Rokycany. 
Na prvním místě je družstvo Tatranu Střešovice, 
které zatím ve všech dvanácti zápasech zvítězilo.
Krajský přebor 1. třídy, muži i ženy
Mužské Béčko je v tabulce na 6. místě, z osmi dosud 
odehraných zápasů třikrát zvítězilo. Ženskému 
Béčku se daří podobně – z deseti zápasů zvítězilo 
pouze dvakrát, v tabulce je zatím na 9. místě.

Krajský přebor 2. třídy, ženy
Podzimní část této soutěže skončila začátkem 
října a bude pokračovat až v dubnu příštího roku. 
Tabulku vede Komárov, druhé jsou Roztoky a na 
velmi dobrém třetím místě je naše Céčko; z osm-
nácti utkání jedenáctkrát zvítězilo.
Krajský přebor kadetek
Zimní část soutěže byla zahájena 6. listopadu tur-
najem, jehož pořadatelem bylo družstvo našich 
kadetek. Děvčata v  něm porazila Mělník 3:1, ale 
podlehla družstvům Neratovic (3:2) a  Benešova 
(3:0).

Pes Roxy na výstavě

Každou středu odpoledne je v dobřichovické knihovně čtení pro děti

Sport
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Domácí utkání našich družstev do konce pro-
since
2. 12. muži A s Brnem B 18. a 19. 11. ženy A s Roky-
cany

3. 12. muži A se Starým Městem 26. 11. ženy B 
s Benátkami A (v Třebotově)

26. 11. muži B s Českým Brodem 10. 12. se Zdi-
cemi (v Třebotově)

10. 12. muži B s Benešovem
HgS

Barokní seminář v ZUŠ Dobřichovice

Dne 29. listopadu 2011 proběhl v komorním sále 
ZUŠ Dobřichovice barokní seminář. Lektorkou 
semináře byla prof. Ilijana Nikolova, která se naro-
dila v Bulharsku. Po vystudování Státní konzerva-
toře ve Varně ji zájem o starou hudbu zavedl do 
Prahy. Zde na HAMU studovala cembalo ve třídě 
Zuzany Růžičkové. Věnuje se aktivně interpretaci 
staré hudby, ale je také výbornou pedagožkou.

V  průběhu semináře se posluchači i  aktivní 
účastníci semináře seznámili se základními prin-
cipy interpretace barokní hudby, s  jejími základ-
ními hudebními formami – suitou, tanci a soná-
tovou formou. Studenti klavírního oddělení měli 
možnost si vyzkoušet hru na cembalo, které paní 
Nikolova přivezla s sebou.

Na závěr semináře od 18.00 proběhl večerní 
koncert s průvodním slovem, na kterém vystou-
pili účastníci semináře a Komorní trio I. Nikolové. 
Zazněly skladby z děl G. P. Telemanna, J. S. Bacha, 
F. Couperina a A. Corelliho.

Myslím, že pro všechny účastníky to byl nejen 
velký zážitek, ale hlavně velmi cenná muzikant-
ská zkušenost. Jsem ráda, že můžeme nabídnout 
nejen našim žákům, ale i širší veřejnosti takováto 
netradiční, vzácná setkání. Tento barokní seminář 
završil letošní cyklus čtyř hudebních seminářů – 
dvou pěveckých, jazzového a posledního barok-
ního.

Děkujeme městu Dobřichovice za udělení 
grantu, bez něhož bychom nemohli tyto krásné 
a přínosné kulturní akce uspořádat.

E. Koblížková

DDS si vychovává nástupce – přijďte 
se podívat 17. prosince na zámek

Jelikož si Dobřichovická divadelní spo-
lečnost potřebuje vychovat své pokračova-
tele a  nástupce, rozhodla se oslovit nejmladší 
generaci. A tak byl v  letošním školním roce při 
základní škole otevřen dramatický kroužek. 
Vedením byla pověřena (a s  radostí se úkolu 
ujala) Lucie Kukulová. Děti se pojmenovaly 
Kukadlo.

Pro předvánoční čas děti z  dramaťáku spolu 
s několika „esy“ z DDS pilně zkouší krátkou veršo-
vanou divadelní hru Tomáše Vůjtka „O tom slav-
ném narození“. Aktivní účast na představení nám 
přislíbili i někteří rodičové, např. pan Robin Renelt 
sehraje spolu s pány Seidlem a Šafránkem dvoj-
role radních a  tří králů. Další maminky pomo-
hou se zpěvy či s kostýmy, Kočišovi nám dokonce 
půjčí i živé miminko - Ježíška.

Adélce Kočišové to s  Kubou Malantukem 
moc sluší jako Marii a  Josefovi, v  roli vypra-
věče nás celou hrou provede Jirka Cvrček, 
Archanděl Gabriel (pan Jiří Geissler) mocným 
hlasem zvěstuje radostnou novinu pastýřům 
(Sofie Ritzová, Kačka Macková a  Barunka Háj-
ková), škodolibí čerti (Adam Cvrček, Daniel 
Renelt a Honzík Klimeš) mají opravdu spoustu 
těžkého textu a  andělé (Kačenka Solničková, 
Luka Ward a  David Renelt) zpívají na kůru tak 
sladce, že se všem sbíhají sliny na kousek Mod-
rého z nebe.

Přijďte nás podpořit 17. prosince v  16:30 na 
zámek v  Dobřichovicích a  pokud byste chtěli 
předem jen ochutnat, několik písniček zazní 3. 
prosince na Mikulášských trzích v Černošicích na 
Vráži a  10. prosince na Dětském vánočním Jar-
marku v  Dobřichovicích. Pro školu hrajeme ve 
středu 21. prosince dopoledne v aule školy.

lk

Dětský vánoční Jarmark na zámku 
10. prosince od 11 hod.

Na této každoroční nekomerční akci se podílejí 
děti i dospělí ze stacionáře Náruč, Skauti, RC Fabi-
ánek, DD Lety, ZŠ, ZUŠ a z barrandovské nadace 

Kultura u nás i v okolí

Děti ze souboru Kukadlo nacvičují vánoční hru se živým Ježíškem

Dobřichovice
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Čas pro tebe. Ve stáncích na nádvoří budou na 
prodej výrobky dětí a  tradičně placky u  skautů, 
buchty, koláče i  vánoční cukroví. Výdělky popu-
tují různě – do stacionáře Náruč i na další chari-
tativní projekty. Těšit se můžete také na kováře, 
u  kterého si můžete vlastnoručně vykovat svůj 
výrobek nebo se projet na koni a nakonec přijít 
na pohádku O Sněhurce.

Ve spodním sále zámku začnou vonět vánočky 
už ve 12 hodin, k  voňavé práci vám zazpívá od 
12:30 sbor Chorus Angelus, od jedné hodiny 
odpolední se přidají tvořivé dílničky s  vánoční 
tématikou. Od letošního roku bude ve spodním 
sále i  keramický betlém! Hlavní postavičky jsou 

od paní Jany Demjanenkové a  je spoluvytvářen 
na školních i jiných keramických kurzech–pokud 
chcete přispět keramickou figurkou do betléma, 
přineste ji přímo na zámek.

Nahoře v sále budou zatím pilně trénovat zpě-
váčci i hudebníci ze ZUŠ, aby vám od 13:30 před-
vedli co už umí. Také vás čeká krátká ukázka z při-
pravované vánoční hry „O tom slavném narození“ 
– děti z  dramatického kroužku Kukadlo při ZŠ. 
Tato malá ochutnávka je zároveň pozvánkou na 
premiéru – srdečně zveme 17. prosince v  16:30 
na zámek!

Hned potom nastoupí děti z  Dětského 
domova v  Letech. Děti svým krátkým vystou-

pením poděkují za dárky všem lidem, kteří na 
ně myslí. Pro tyto děti už několik let organizuje 
restaurace Zámecký Had „Strom splněných přání“. 
V restauraci je umístěn vánoční strom, obálky na 
něm zavěšené (k vyzvednutí v  restauraci od 10. 
listopadu do 21. prosince) jsou barevně rozlišeny 
na tři kategorie podle ceny dárku. Vy si vyberete 
pro vás vhodnou obálku, zapíšete se v  restau-
raci do speciálního seznamu a zakoupíte vybraný 
dárek. Už zabalený dárek pak přidáte do vánoč-
ního koše, který je v restauraci připraven.

A na závěr, od 15:30 bude připravena pohádka 
O  Sněhurce, kterou zahrají manželé Novákovi 
z Malého divadélka Praha.

Dobřichovice
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Kulturní přehled Dobřichovice 
– prosinec

Výstavy na zámku
Na zámecké chodbě je stálá expozice z průběhu 
5. ročníku Sochařského sympozia.

Ve velkém sále je nainstalována „Putovní 
výstava vítězných fotografií 6. ročníku Olympus 
FotoAkademie“. Olympus FotoAkademie–nej-
rozsáhlejší vzdělávací projekt v  digitální foto-
grafii pro studenty středních škol a  žáky 2. 
stupně základních škol ČR s  cílem prohloubit 
znalosti fotografické techniky a  fotografické 
schopnosti prostřednictvím celorepublikové 
soutěže, workshopů, výstav a  letní školy digi-
tální fotografie.

Více o projektu i o tom, kdo letos v  jednotli-
vých kategoriích vyhrál najdete na www.fotoaka-
demie.cz. Výstava zde zůstane do jara.

V  sále dr. Fürsta je do 4. prosince prodejní 
výstava „Květinové dekorace“ paní Martiny 
Dvořákové. Otevřeno vždy v  pátek a  v sobotu 
12–19 hod.

Další kulturní a společenské akce v Dobřicho-
vicích

Čtení pro děti v knihovně. Rodinné centrum 
Fabiánek obnovilo ve spolupráci s  dobřichovic-
kou knihovnou oblíbené čtení pro malé děti. Od 
2. listopadu se každé další středeční odpoledne 
sejdeme v zadní části městské knihovny (prosíme 
použijte vchod ze zahrádky) od 15,30 do 16,30. 
Vstupné je 30 Kč. Více informací najdete na www.
rcfabianek.estranky.cz.

10. prosince, sobota–zámek od 11:00 – 
18:00

Dětský vánoční Jarmark. Stacionář Náruč, 
Skauti, RC Fabiánek, DD Lety, ZŠ, ZUŠ a nadace Čas 
pro tebe budou nabízet své vlastnoručně vytvo-
řené vánoční přání a jiné vánoční nezbytnosti ve 
stáncích na nádvoří zámku. Také, jako každý rok, 
nebude chybět spousta dobrot–placky u skautů, 
buchty, koláče i  vánoční cukroví. Výdělky popu-
tují různě –do stacionáře Náruč i  na další chari-
tativní projekty. Těšit se můžete na kováře, u kte-

rého si můžete vlastnoručně vykovat svůj výro-
bek nebo se projet na koni. A letos si také můžete 
prohlédnout nový keramický betlém–pokud 
chcete přispět keramickou figurkou do betléma, 
přineste ji přímo na zámek.

Program: ve spodním sále: od 12:00 pečení 
vánoček

12:30 sbor Chorus Angelus
od 13:00 tvořivé dílny pro děti
nahoře v  sále: 13:30 vystoupení dětí ZUŠ 

+ krátká ukázka z  připravované vánoční hry T. 
Vůjtka „O tom slavném narození“ – děti z drama-
tického kroužku Kukadlo při ZŠ.

14:30 vystoupení dětí z  Dětského domova 
v  Letech. –symbolické předání dárků ze Stromu 
splněných přání

15:30 pohádka O  Sněhurce–Malé divadélko 
Praha.

10. prosince, sobota – sál dr. Fürsta v 18:00
Beseda o hudbě „ Z  japonských cest“ – další 

z  cyklu posezení s  významnými osobnostmi. 
Jaroslav Šaroun si pozval dirigenta Radomila 
Elišku.

15. prosince, čtvrtek od 9 do 16 hodin–
stacionář Náruč v  Dobřichovicích na Pražské 
ulici (vedle restaurace Na Vinici) „Den otevře-
ných dveří a bazar zbytečností“ s tématem „při-
neste zbytečnost a  kupte si nějakou jinou pro 
radost“.

17. prosince, sobota – zámek v 16:30
Vánoční hra „O tom slavném narození.“ 

Děti z  dramatického kroužku Kukadlo, který od 
začátku školního roku vede ve škole Lucie Kuku-
lová, připravily s  přispěním dobřichovických 
ochotníků vánoční hru Tomáše Vůjtka o  naro-
zení Ježíška. Hra s písničkami je vtipná, celá ver-
šovaná, kromě Marie a Josefa hraje spousta čertů 
i andělů… a Ježíšek? To bude nejmladší Kočišovic 
miminko… Přijďte se podívat!

24. prosince–kostel Karlík od 23 hodin.
Jakub Jan Ryba: Česká mše vánoční. Účin-

kuje soubor Ludus Musicus a hosté.

Chorus Angelus je znovu připraven 
rozdávat radost

Pěvecký sbor Chorus Angelus připravuje pro své 
stávající i nové fanoušky sérii vystoupení v před-
vánočním adventním čase. Mladí umělci napří-
klad vystoupí na vánočních tržištích, farnostech, 
černošickém Klub kině i na zámku v Dobřichovi-
cích.

Poté co sbor prošel za poslední rok několika 
zásadními změnami, při nichž došlo ke značnému 
omlazení členské základny, výměně sbormistra 
i zvolení nové rodičovské rady, se děti poctivě při-
pravují na zmíněné turné.

Dnešní Chorus Angelus je dle slov svého jed-
natele Aleše Nečesaného na dobré cestě napl-
nit svůj velký potenciál. Díky práci nové sbormis-
tryně paní Martiny Klimtové lze do budoucnosti 
hledět s optimismem.

„Plně jsme navázali na historii jména 
Chorus Angelus v  regionu Dolní Berounka 
a  stali se jeho důstojnými pokračova-
teli. V  dětech se snažíme podnítit lásku ke 
zpěvu, hudbě a  kulturním hodnotám, při-
nášet radost nejen publiku, ale hlavně 
dětem samotným. Naší snahou je rozvíjet 
jejich hudební talent radostnou a  zábavnou 
formou. Chceme dětem poskytnout kvalitní 
pěvecké a hudební vzdělání prostřednictvím 
profesionálního vedení při zachování přiro-
zené formy, která respektuje dětskou duši 
i možnosti přiměřené jejich věku. Zároveň se 
snažíme v  dětech podporovat hodnoty přá-
telství a týmového ducha.“

Přijďte si s  námi užít čarokrásnou atmosféru 
Vánoc. Těšíme se na Vaši návštěvu.

26. listopadu v 15:00h – Adventní trhy Dobři-
chovice

3. prosince v 15:30h – Mikulášské trhy Černo-
šice – Vráž

11. prosince v  17:00h – Vánoční koncert 
v Modlitebně, Černošice–Vráž

Kompletní seznam předvánočních koncertů 
naleznete na našich stránkách www.chorusan-
gelus.cz.

SP

Dobřichovice
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ŘEVNICE

Městské kulturní centrum Řevnice, Veronika 
Stará, 725 852 815, kultura@revnice.cz

Sobota 3. prosince od 9 hodin Adventní trh. 
Náměstí Jiřího z Poděbrad.

Kolem poledne propukne program sestavený 
z vystoupení řevnických souborů

Neděle 18. prosince od 16 hodin Máma 
s tátou. Sál Zámečku.

Pohádka Divadla Husy na tahu vhodná pro 
děti od 3 let. Účinkují Marka Míková a  Antonín 
Novotný.

Pondělí 19. prosince od 19,30 hodin Setkání 
seniorů. Sál Zámečku od 9, 30 hodin.

Vánoční setkání se zpěvy.

Kulturní akce občanského sdružení Náruč 
v  Modrém domečku na náměstí Jiřího z  Podě-
brad 3, Řevnice. www.os.naruc.cz

Otevírací doba galerie i kavárny je v pondělí 
12-18 hodin, úterý-sobota 9-18 hodin, v  neděli 
10-17 hodin.

Do 3. prosince probíhá v  galerii prodejní 
výstava stříbrných   šperků od Reneé Brollové 
a porcelánových šperků i nádobí a oděvů od návr-
hářky a výtvarnice paní Blanky Hovorkové. 

3. prosince – sobota   – Akce KOLÁČE PRO 
NÁRUČ a naše účast na vánočních trzích v Řevni-
cích. Upečte prosím koláče, perníky sladké i slané 
pečivo a přineste nám je 2. prosince do Modrého 
domečku v Řevnicích nebo do Stacionáře v Dobři-
chovicích.V sobotu 3. prosince je budeme prodá-
vat na vánočních trzích v Řevnicích. Výtěžek z pro-

deje bude použit na podporu charitativní a soci-
ální činnosti o.s. Náruč. Děkujeme všem, kdo se do 
akce zapojí ! Více na www.os-naruc.cz.

Do 23. prosince v  kavárně můžete shléd-
nout a  zakoupit fotografie z  Kuby od světoběž-
níka  pana Jaromíra Macury.

Pátek 9. prosince v 18 hodin bude zahájena 
vernisáží vánoční prodejní výstava. Deset výtvar-
níků Vám nabídne pačvork s vánoční tématikou, 
malovaná trička a  šaty, šperky, hedvábné šátky, 
pletené čepice, keramiku. Výstava končí 23. pro-
since. Viz pozvánka níže.

 
Štědrý den 24. prosince – Přijďte si již tra-

dičně na Štědrý den zazpívat před Modrý dome-

Kultura v sousedních obcích

Dobřichovice
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ček ve 13 hodin Rybovu mši vánoční spolu se 
sousedy a příznivci o.s. Náruč.

Občanské sdružení Náruč přeje všem svým 
přátelům, podporovatelům, zaměstnancům, 
dobrovolníkům i  návštěvníkům radostné svátky 
vánoční, strávené v  klidu rodinné pohody a  do 
Nového roku hlavně pevné zdraví a  psychickou 
pohodu. Děkujeme Vám za Vaši podporu, které si 
velice vážíme.

Vánoční prodejní výstava v Modrém domečku 
v Řevnicích

Srdečně Vás zveme na vernisáž vánoční pro-
dejní výstavy, která se uskuteční v  pátek 9. pro-
since v  18 hodin. Na výstavě bude nabízet 
patchwork s vánoční tématikou, malovaná trička 
a  šaty, šperky, hedvábné šátky, pletené čepice 
i  keramiku hned několika umělců, které Vám 
v krátkosti představujeme :

Adéla Kándlová
Jejím hlavním oborem je architektura, zajímá 

se o  design i  keramiku. Jako každou dámu i  ji 
láká šperk. Spojením toho všeho jsou její simpli-
citní keramické šperky. Jako designérka má jiný 
přístup než profesionální šperkař. Proto jsou její 
šperky maximálně jednoduché a přesto je každý 
jiný. I  v materiálech více experimentuje a  obje-
vuje různé techniky.

Každý šperk je originál, má svůj vlastní příběh, 
každý si vybere jiná žena a s ní pak příběh šperku 
pokračuje dál. „Všem přeji, ať jsou jejich příběhy 
krásné a plné pohody“ – říká Adéla Kándlová.

Magdaléna Brožová
Keramička, která se zabývá výrobou jídelní 

keramiky – kameniny. Tu vypaluje v  peci otá-
pěné dřevem na teplotu 1250-1350°C. Tato jedi-
nečná technika propůjčuje výrobkům nezaměni-
telný vzhled a vysokou užitnou kvalitu. Každý kus 
z  výpalu dřevem je jedinečný originál. Více na: 
www.brozova-keramika.cz.

Ivana Švarcová
Je absolventka uměleckoprůmyslové školy, 

malířka keramiky, společně s  Magdalénou Bro-
žovou se věnuje výrobě malované užitkové kera-

pokračování na straně 20

Dobřichovice
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Hledám podnájem v pokoji v této lokalitě do 4000 Kč/měs.
včetně poplatků. Jsem 36 letý nekuřák a abstinent.  

Telefon 776-222157, e-mail seja@centrum.cz

nabízí:
  Rehabilitaci dětí a dospělých
  Psychologické služby
  Ambulantní služby ORL – ordinace 

přemístěna na adresu: 5. května 15 
(nový rohový dům vedle pošty, 1. patro) 
tel: 257 711 778 (výsledky)

  Cvičební a preventivní programy
  Odborné semináře

Kontakt na recepci CKP  
na tel: 723 603 600, 257 713 076
Na Vyhlídce 582, Dobřichovice,  
www.ckp-dobrichovice.cz ,  
e-mail:info@ckp-dobrichovice.cz

Nabízím k pronájmu 
plně vybavenou 

lékařskou ambulanci 
v Řevnicích

vhodnou ke zdravotnickému 
provozu, poradenství nebo 

fyzioterapii.
Prostory jsou součástí 

kardiologické ambulance.
Kontakt: Kardiologie 
MUDr. Lubor Goláň, 

Masarykova 1044, Řevnice, 
tel. 222356259

Dobřichovice
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  Stavby rodinných domů na klíč
  Základové desky, hrubé stavby
  Rekonstrukce objektů, bytových jader, 

koupelen
  Rekonstrukce střech, generální opravy střech, 

pergoly, pokrývačské a klempířské práce
  Zateplování + omítka systémem Stomix
  Obklady, dlažby- keramické i betonové, 

plovoucí a dřevěné podlahy
  Sádrokarton, instalatérské a el. práce, malířské 

práce
  Kompletní stavební práce pro bazény
  Ploty (KB Blok, lícové zdivo, Klinker, Ströher)
  Půdní vestavby, krby

„BÍL – dobrá práce je náš cíl“
Mobil: 603 162946, info@bilabil.cz, www.bilabil.cz

Dobřichovice
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Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba – 155

Záchranná služba Řevnice 
25772−1555, −1666, −1777

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie 
724−060620 nebo 605−255450

Hasiči Řevnice tísňové volání 
150

Hasiči Dobřichovice 
25771−1730

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. 
25164−2203, 
602−311274, 606−692781

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111

miky, která je volně inspirovaná lidovou kameni-
nou, která se vyráběla do roku 1950 v Klínci. Její 
předkové byli hrnčíři a keramickou dílnu v Klínci 
založili. Obě se teď po 60-ti letech od zavření 
dílny snaží pokračovat v tradici a vytváří výrobky 
v  duchu těchto starých, nádherně malovaných 
originálů. Jejich cílem je i vydání obrazové publi-
kace o této keramice. Více o historii se dozvíte na 
www.fler.cz/podbrdska-keramika/.

Pavla Pilná
Šije již od malička. Patchwork ji uchvátil před 

pěti lety, kdy ušila touto technikou rychlozavino-
vačku pro neteř a měla velký úspěch. Od té doby 
zkouší stále nové druhy technik patchworku – 
trojúhelníkový, šití na papír, raq quilt. Před 2 lety 
objevila tzv. patchwork bez jehly. Je to technika 
zdobení polystyrenových výlisků textilem,která 
navozuje dojem,že výrobek je ušitý.

Posledním vzplanutím jejího tvoření je obje-
vení Quillingu. Quilling je technika stáčení 
a rolování tenkých papírových proužků, které se 
následně slepují do různých tvarů s filigránovými 
motivy, jako vločky, zvířata, hvězdy.

Tato výstava bude první zkušeností paní Pilné 
(doposud se z  jejích výrobků těšili pouze její 
blízcí), i proto je zvědavá na reakce návštěvníků.

Markéta Hurychová
Je autorkou originálních skleněných šperků. 

Jedná se o drobné i větší ručně šité šperky z čes-
kého, japonského a  italského skla. Šperky jsou 
doplněny zajímavými kovovými či textilními 
komponenty.

Dále svou tvorbu vystavují Markéta Novotná, 
Hana Dlesková, paní Emerová, paní Ježdíková 
a Ivana Had.

Přijďte koupit vánoční dárek Vašim nejbliž-
ším do Modrého domečku, Náměstí Krále Jiřího 
z Poděbrad 3, Řevnice.

Návštevní doba galerie: Po 12h – 18h, Út–So 
9h – 18h, Ne 10h – 17h.

Výstava bude ukončena 23. prosince 2011.
Těšíme se na Vás.

Šárka Hašková

Kino Řevnice prosinec 2011
Pátek 2. prosince–Benefiční koncert Štěpán RAK
Sobota 3. prosince v  16:00 (dětské mikulášské 
odpoledne)–Šmoulové
Sobota 3. prosince ve 20:00–Jana Eyrová
Středa 7. prosince 20:00–3 (Drei) /fk/
Pátek 9. prosince ve 20:00–Muži v naději
Sobota 10. prosince v  17:30–Louskáček (bene-
fiční představení)
Sobota 10. prosince v 20:00 – Muži v naději
Středa 14. prosince ve 20:00 – Domů na Vánoce
Pátek 16. prosince ve 20:00 – Alois Nebel
So 17. 12. v 16:00 (děti) – Tintinova dobrodružství
Sobota 17. prosince v 20:00 – Kamarád taky rád
Středa 28. prosince v 20:00 – Rodina je základ 
státu
Pátek 30. prosince v 20:00 – Johny English se vrací

Kino Radotín

čtvrtek / 1.12. / 18.00 / KOCOUR V BOTÁCH
čtvrtek / 1.12. / 20.30 / HITLER V HOLLYWOODU
pátek / 2.12. / 18.00 / KOCOUR V BOTÁCH
pátek / 2.12. / 20.30 / MISTROVSKÝ PLÁN
sobota  / 3.12. / 18.00 / TINTINOVA DOBRODRUŽSTVÍ

sobota  / 3.12. / 20.30 / AVATAR
úterý / 6.12. / 18:00 / KOCOUR V BOTÁCH
úterý / 6.12. / 20:30 / JEZINKY BEZINKY - filmový 
klub
středa / 7.12. / 18.00 / VELKÉ PODMOŘSKÉ 
DOBRODRUŽSTVÍ
středa / 7.12. / 20.30 / SNADNÝ PRACHY
čtvrtek / 8.12. / 18.00 / MICIMUTR
čtvrtek / 8.12. / 20.30 / RUMOVÝ DENÍK
pátek / 9.12. / 18.00 / DOBA LEDOVÁ 3: úsvit 
dinosaurů
pátek / 9.12. / 20.00 / AVATAR
sobota  / 10.12. / 18.00 / LEGENDA O SOVÍCH 
STRÁŽCÍCH
sobota  / 10.12. / 20.30 / RUMOVÝ DENÍK
úterý / 13.12. / 18:00 / TINTINOVA DOBRODRUŽSTVÍ
úterý / 13.12. / 20:30 / HRANAŘI
středa / 14.12. / 18.00 / MICIMUTR
středa / 14.12. / 20.30 / ŠŤASTNÝ NOVÝ ROK
čtvrtek / 15.12. / 18.00 / POUPATA
čtvrtek / 15.12. / 20.30 / MISSION IMPOSSIBLE: 
Ghost protocol
pátek / 16.12. / 18.00 / MÉĎA BÉĎA
pátek / 16.12. / 20.30 / HRANAŘI
sobota  / 17.12. / 18.00 / VELKÉ PODMOŘSKÉ 
DOBRODRUŽSTVÍ
sobota  / 17.12. / 20.30 / MISSION IMPOSSIBLE: 
Ghost protocol
neděle / 18.12. / 15.45 / LOUSKÁČEK - balet 
Bolšoj těatr / Moskva - přímý přenos záznamu
úterý / 20.12. / 18.00 / POUPATA
úterý / 20.12. / 20.00 / TURÍNSKÝ KŮŇ
středa / 21.12. / 18.00 / ŠŤASTNÝ NOVÝ ROK
středa / 21.12. / 20.30 / VĚC: POČÁTEK
čtvrtek / 22.12. / 18.00 / VELKÉ PODMOŘSKÉ 
DOBRODRUŽSTVÍ
čtvrtek / 22.12. / 20.30 / LŮNO
úterý / 27.12. / 18.00 / TINTINOVA 
DOBRODRUŽSTVÍ
úterý / 27.12. / 20.30 / PŮLNOC V PAŘÍŽI
středa / 28.12. / 18.00 / ŠŤASTNÝ NOVÝ ROK
středa / 28.12. / 20.30 / MISSION IMPOSSIBLE: 
Ghost protocol
čtvrtek / 29.12. / 18.00 / VELKÁ VÁNOČNÍ JÍZDA
čtvrtek / 29.12. / 20.00 / MONEYBALL

Dětská představení kina Radotín
sobota / 3.12. / 16.00 / POHÁDKA  ZE  ZÁTOKY
sobota / 10.12. / 16.00 / POHÁDKY POD SNĚHEM
sobota  / 17.12. / 16.00 / PEJSKOVÉ  MILIONÁŘI
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